
VÝSTAVA NA STROMECH V ČÁSLAVI - KÁVOVÁ KRIZE!? 

 

Výstava na stromech je celorepublikový výstavový happening na podporu důstojné práce. 
Akce se koná každý rok v říjnu během Týdne důstojné práce. Jednotlivé výstavy se tak 
každý rok dostanou do parků a náměstí stovky míst republiky. Letos se v týdnu od 1. do 8. 
října 2022 koná osmý ročník zaměřený na podmínky pěstování kávy v Kolumbii. 

Na akci spolupracují dvě nevládní neziskové organizace: Fairtrade ČS a NaZemi. Každý rok 
se zaměření happeningu mění. V roce 2015 byla hlavním tématem káva, následovaly 
koželužny a výroba obuvi, pěstování banánů, výroba bot v Indii, pěstování kakaa, práce v 
době automatizace a loni pěstování bavlny. Letos je tématem pěstování kávy v Kolumbii a 
akci koordinuje Fairtrade ČS. 

Káva patří mezi nejoblíbenější nápoje dnešní doby. Více než polovina Čechů pije denně dva 
až tři šálky kávy. Nejvíce kávy se vypěstuje v Brazílii, Vietnamu a Kolumbii. Právě do 
Kolumbie jsme se vydali, abychom se doptávali pěstitelů a pěstitelek, jak se jim žije. Lidé 
stojící za naším šálkem kávy se potýkají především s nízkými výkupními cenami, 
rostoucími náklady na její pěstování a nejistotou dobré sklizně. Tu ještě zesilují dopady 
klimatické změny. Pomocí nové výstavy Kávová krize můžete nahlédnout do života 
pěstitelů kávy v Latinské Americe a společně s námi se zamyslet nad možnostmi 
udržitelnější konzumace oblíbeného nápoje. 

V posledních čtyřech letech jsme se i v Čáslavi připojovali k tomuto happeningu a výstavu 
bylo možné díky Dobročinnému spolku Marta zhlédnout vždy v horní části čáslavského 
náměstí na stromech a loni v areálu evangelického kostela. Letos se výstava opět vrací na 
náměstí a díky paní učitelce Křížové ze Střední zemědělské školy bude již po druhé k vidění 
také ve školním parku Střední zemědělské školy. 

Doprovodné akce v baště za evangelickým kostelem – čtvrtek 6. října 2022 od 18 hodin 
POVÍDÁNÍ O KOLUMBII a neděle 9. října 2022 od 10 hodin OCHUTNÁVKA 
KOLUMBIJSKÉ FAIRTRADOVÉ KÁVY a promítání dokumentu.  

Dobročinný spolek Marta a evangelický sbor v Čáslavi dlouhodobě upozorňují na témata 
spojená s fairtradem a pořádají různé akce právě na podporu fairtradu a malých pěstitelů. 
Zveme vás na výstavu i k přemýšlení! 

Za Dobročinný spolek Marta Linda Homolková 

(zdroj: https://fairtrade.cz/zapojte-se/vystava-na-stromech/ ) 


